
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 23. september 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 520

Hvorfor promoverer ministeren svinekød i en video om klimavenlig mad, når den danske

produktion af svinekød indebærer store mængder sojaimport til svinefoder fra Brasilien,

Argentina og Paraguay, hvor der på grund af soyaeksporten er høj risiko for ulovlig regn-

skovsfældning, som dermed forstærker klimakrisen? Der henvises til artiklen ”Ministres

køkken-fifs koster million” i Ekstra Bladet den 20. september 2020 (https://ekstrabla-

det.dk/nyheder/politik/danskpolitik/ministres-koekken-fifs-koster-million/8293898) og

WWF’s nyhed fra den 6. februar 2020: ”Danske svin æder sig gennem regnskoven”

(https://www.wwf.dk/nyhed/danske-svin-aeder-sig-gennem-regnskoven/).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Sikandar Siddique

(UFG).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sikandar.Siddique@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Rasmus Helveg Petersen
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